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Relic Curation Project Evaluation Rubric  文物報告評估準則 

 

注意事項 Instruction 

The main purpose of the project is to explore the significance of a particular relic for the study of 

gender in imperial China. The assignment will consist of three parts: 1) describing a relic, 2) 

explaining its relationship to gender 3) proposing original research that can be done using the relic 

to learn more about gender history. A relic can be a person, place, text, or object. 

本文物報告目的是探各種歷史文物對於認識中國帝國時代的性別史研究的重要性。本

功課將會分成三個部份，分別是：（一）描述一件文物、（二）解釋該文物與性別議

題的關係、（三）提出一個研究可以利用該文物來研究性別史。該文物可以是人、地

方、文字以及物件等。 

Students can refer to these sites, as examples, to find relics and/or to understand how relics are 

presented.  

同學們可參考以下網站，尋找合適的文物以及了解文物如何表述出來。 

 

Digital Archives of Chinese Antiquities at the National Palace Museum  

故宮器物典藏資料檢索: http://hkbulib.hkbu.edu.hk/record=b2710918~S11  

 

Digital Archives of Chinese Painting and Calligraphy at the National Palace Museum 

故宮書畫典藏資料檢索: http://hkbulib.hkbu.edu.hk/record=b2710917~S11 

 

The maximum length is two full pages, including photo, in Microsoft Word with these margins 

(top and bottom: 2.54 cm, left and right: 3.17 cm). Students should use either 11 or 12 point font 

(no other size is acceptable). 

功課長度最多為兩版紙（邊界為：上下界：2.54cm／左右界：3.14cm），並包括該文物

的圖片。所有同學們只可使用 11 及 12 點字型撰寫報告。（其他字型大小不獲接受） 

Students must include a photo of their relic AND provide a citation for the photo. (Points will be 

deducted if there is no photo and/or no citation) 

同學們必須準備一張文物的圖片以及圖片的出處。（如沒有圖片及其出處，將會被扣

分） 

https://exmail.hkbu.edu.hk/owa/redir.aspx?C=b3d668148a1c410bbefc86afce0e1571&URL=http%3a%2f%2fhkbulib.hkbu.edu.hk%2frecord%3db2710918%7eS11
https://exmail.hkbu.edu.hk/owa/redir.aspx?C=b3d668148a1c410bbefc86afce0e1571&URL=http%3a%2f%2fhkbulib.hkbu.edu.hk%2frecord%3db2710917%7eS11
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Student Name:  

 

Relic Introduction   文物的基本說明 (120 points) 

Comprehensive basic facts about the relic 全面的基本細節 

Accuracy of featured details 細節的正確性 

/40  

Inclusion of specific details about the context in which the relic was 

created 文物產生的背景概括 

/40 

Inclusion of brief introduction to the gender significance of the relic  

文物的性別意義的扼要概括 

/40 

 

Significance   主題的重要性 [意義] (100 points) 

Clear, logical organization of supporting evidence for researching this relic 

as part of gender history 

清晰、合邏輯的證據去說明報告中的文物屬於性別史的一部份。 

/50 

Inclusion of details about previous related research 

包括其他相關研究的詳細說明 

/50 

 

Further Study   延伸研究 (120 points) 

Suitability of proposed research directions 研究方向的適當性 /40 

Creativity of proposed research directions 研究方向的創造性 /40 

Feasibility of proposed research directions 研究方向的可行性 /40 

 

References 參考資料 (60 points) 

Adequate number of sources (depending on the topic difficulty)  

足夠數量的資料（根據不同主題的難度而定） 

/30 

Correct, standard formatting of source bibliographic details 

正確、標準的參考書目格式 

/30 

 

Deductions for Basic Errors 基本誤差扣分 

Late Submission (5 points for same-day, 5 points each for subsequent day) 

遲交 (同一天 5 分，隨後每日各 5 分) 

 

Low originality or attribution problems (marks deducted based on degree) 

原創性較低（即直接引用資料的內容較多），將會根據引用資料

的數量而酌情扣分 

 

Page over quota (marks deducted based on circumstances) 

超過 2 頁的文字報告，將會依照其超出程度而酌情扣分 

 

 

Final Mark 最終分數:                 /400                                                                                                                 

 

 


